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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den 7. ----- «—
juni 2017

Hammergården, Hammer Bakke 13, 4050 Skibby kl. 16.00

Referat

20 . Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 8. 

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt.

80 Meddelelser 

Sagsfremstilling
• Status på idrætsbyen.

• Status på havnebadet.

• status på renovering af Slangerup Svømmehal.

• Orientering om atletikanlæg
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• Kommende arrangementer indenfor udvalgets område.

° 10. juni afholder musikskolen sommerkoncert fra kl. 14

Beslutning

Orientering om ROMU.

Taget til efterretning.

8i Idrætscenterdannelse i læaerspris 

Sagsfremstilling

8. februar 2017 vedtog Fritidsudvalget procesplan for idrætscenterdannelse i 

Jægerspris samt frigav 200.000 ler. fra idrætsfacilitetespuljen til udarbejdelse af 

projektoplæg.

Administrationen har efterfølgende tilknyttet Elkiær + Ebbeskov Arkitekter ApS til 

projektet. Arkitekterne har afholdt dialogmøder med foreningslivet i Jægerspris 

for at samle deres ideer og få indsigt i deres dagligdag, ønsker og udfordringer. På 

baggrund af input fra foreningerne har Elkiær + Ebbeskov Arkitekter ApS 

udarbejdet X projektoplæg.

Elkiær + Ebbeskov Arkitekter ApS deltager på Fritidsudvalgets møde og 

fremlægger deres projektoplæg for udvalget.

Byrådet vedtog i budgettet for 2017 "I Jægerspris afsættes der 200.000 ler. 

finansieret af idrætsfacilitetspuljen i 2017 til idégenerering, beskrivelse af et projekt 

samt søgning af fondsmidler. Det forudsættes at områdets interessenter i 

fællesskab kan bakke op om et projekt, der kan indgå i budgetdrøftelserne for 

budget 2018-21."
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Økonomi

Der er i 2017 udmøntet 0,200 mio. ler. fra idrætsfacilitetspuljen til projektoplæg 

vedr. idrætscenterdannelse i Jægerspris. Udgiften til projektoplæg forventes at 

udgøre 0,050 mio. ler. og der kan derved lægges 0,150 mio. ler. tilbage i puljen, 

som kan udmøntes i 2017 til andre projekter.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Projektoplæggene drøftes.

2. Udvalgets medlemmer tager relevante oplæg med i budgetdrøftelserne.

3. Mindreforbruget på 0,150 mio. kr. til projektoplæg vedr. idrætscenterdannelse i Jægerspris 

lægges tilbage i idrætsfacilitetspuljen, så beløbet kan prioriteres til andre projekter i 2017.

Beslutning

Ad 1) Drøftet.

Ad 2 og 3) Godkendt.

82 BIMUS - Samarbejde mellem bibliotek oa museer 

Sagsfremstilling

ROMU har i vedlagte bilag henvendt sig til Frederikssund Kommunes 

Fritidsudvalg angående deltagelse i et advisory board for det fremadrettede 

BIMUS-samarbejde.
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Bibliotekerne i Roskilde og museumskoncernen ROMU indledte i 2013 et 

samarbejde, der under navnet BIMUS siden har sigtet på at definere og 

perspektivere de to institutioners relationer. En væsentlig målsætning er at 

udfordre gældende formaliteter og sædvane, og BIMUS har i sit udgangspunkt 

ikke fastsat grænser for, hvor langt samarbejdet kan udstrækkes, fagligt, 

strukturelt eller formelt.

Det er målsætningen, at de to institutioners viden og kompetencer tilsammen vil 

kunne skabe en merværdi for borgerne i form af opkvalificeret vidensformidling i 

en bredere kontekst og i form afen øget brugerinddragelse.

Der er tillige hensigten gennem BIMUS-samarbejdet at demonstrer bredden i 

dannelsesbegrebet og synliggøre dets betydning for det daglige liv.

BIMUS-samarbejdet har været støttet af Slots- og Kulturstyrelsen og har været 

orienteret og drøftet på landsdækkende konferencer.

I 2015 deltog Frederikssund Kommune i tre møder i BIMUS samarbejdet. Siden da 

har Frederikssund Kommune ikke været inddraget.

ROMU ønsker, at BIMUS-samarbejdet går ind i en ny fase. Hvor det bl.a. skal 

afklares i hvilket omfang en yderligere integrering af samarbejdet vil få betydning 

for lovgivning, andre regler og sædvane for de to institutionstyper. ROMU ønsker 

også at drøfte, hvor samarbejdsrelationer til andre institutioner og private 

partnere kan udvikles og styrkes.

Til at drøfte og rådgive i de spørgsmål vil BIMUS nedsætte et rådgivende organ, 

advisory board, som over en række på 2-3 møder, vil behandle spørgsmål, som 

enten formuleres af BIMUS og/eller af deltagerne i det rådgivende organ.
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Med denne henvendelse ønsker BIMUS at forespørge, om Frederikssund 

Kommunes Fritidsudvalg vil udpege et medlem til advisory boardet.

Første møde forventes indkaldt til afholdelse efter sommerferien.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning. 

Beslutning

Jesper Wittenburg udpeges som repræsentant.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

• Bl MUS / advisorv board 

82 Frederikssund Bibliotek - salg af inventar

Sagsfremstilling

Frederikssund Bibliotek ønsker at sælge en række billeder, stole og lamper på 

auktion.
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Frederikssund Bibliotek indkøbte i i97o'erne og 8o'erne kunst, (billeder), så man 

kunne etablere en lille kunstsamling til udlån.

Det blev dog aldrig sat i gang, så derfor blev der i 2010 foretaget en stor 

oprydning, hvor det mest værdifulde blev solgt på auktion.

Der er stadig nogle billeder tilbage, som muligvis kan sælges via auktionshus.

Dertil kommer, at biblioteket har et par stole og lamper fra 6o'erne, som også vil 

kunne sælges på auktion.

Hverken stole eller lamper kan anvendes i biblioteksudlånene.

Biblioteket ønsker at sælge disse inventar, da der ikke er tilstrækkelig plads til 

opbevaring. Samtidig ønsker biblioteket at kunne indkøbe nyt og mere 

tidssvarende inventar til udlånslokalerne.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Salg af de nævnte effekter godkendes.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:
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Kristian Moberg (V).

• SalQ af inventar

84 Henvendelse ana. billedkunstner Willy Ørskov skulptur v Frederikssund 
hospital

Sagsfremstilling

Frederikssund Kommune har fået en henvendelse fra billedkunstner Willy Ørskovs 

enke Grethe Grathwol. Henvendelsen handler om en skulptur i hvid marmor, der 

måler 150 x 740 x 338 cm, og som p.t. er deponeret ved Frederikssund Sygehus.

Eftersom sygehuset skal lukkes, ønsker Grathwol at finde en ny placering og 

gerne også ny ejer af skulpturen.

Skulpturen er fra 1976 og har stået forskellige steder og siden 2013 ved 

Frederikssund Sygehus.

Skulpturen kræver noget vedligehold i form af jævnlig spuling med vand for at 

holde alger mm væk.

Grathwol foretrækker at sælge skulpturen. De økonomiske forhold oplyses på 

mødet.

En anden løsning, som ejeren foreslår, er fortsat at deponere skulpturen, hvis der 

kan findes en passende placering. Skulpturen flyttes i det tilfælde til en anden 

placering i kommunen, hvor Frederikssund Kommune varetager vedligeholdelsen 

af den. Derfra vil det være barnebarnets (f. 2000) beslutning, når han er klar til 

det, hvad der skal ske med skulpturen.
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Skulpturen er beskrevet og affotograferet på KUFs hjemmeside: 

http://kuf.dk/willy-orskov/

Økonomi

Eventuelle udgifter til køb af skulpturen kan finansieres af'Kunstfonden - 

Gavebrev 28.01.1993', hvor der pr. 31. december 2016 var en egenkapital på 

2.364.143 ler. Forbrug af egenkapitalen vil dog mindske renteindtægterne 

fremadrettet. Gavebrevet lød på 2 mio. ler., der skulle anbringes i et pengeinstitut 

eller aktiver med henblik på at generere renter til indkøb af materialer og andre 

kunstgenstande, som anbringes i det offentlige rum eller offentligt tilgængelige 

arealer.

De løbende driftsudgifter til rengøring af skulpturen vil skulle finansieres inden for 

Fritidsudvalgets eksisterende driftsbevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning

Udvalget ønsker ikke at tage stilling til et muligt køb af skulpturen, da hospitalets 

fremtid endnu ikke er afgjort.

85 Kulturpulien Musik mellem Fjordene ansøgning om tilskud til seks koncerter 
i 2018

Lovgrundlag

Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

http://kuf.dk/willy-orskov/
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Ansøgt beløb 20.000 ler.

Den nyetablerede forening Musik mellem Fjordene søger om tilskud til 

medfinansiering på en ansøgning til Statens Kunstfond med frist den 2. oktober 

2017.

Støtte fra Statens Kunstfond er betinget af lokal medfinansiering.

Foreningens formål er at fremme musiklivet i Flornsherred ved at afholde 

kvalitetskoncerter i Rejsestalden. Foreningen planlægger således et 

koncertprogram med seks koncerter i 2018.

Profilen for koncerterne er akustisk, rytmisk musik med fortrinsvis danske, 

professionelle kunstnere.

Ansøgning og budget er vedlagt.

Musik mellem Fjordene har fået bevilget en underskudgaranti på 10.000 til 

afholdelse af foreningens første koncert den 13. april 2017.

Foreningen har meddelt, at koncerten var udsolgt og meget vellykket. De har 

derfor ikke brug for underskudgarantien.

Musik mellem Fjordene har desuden søgt eksterne midler med henblik på at 

arrangere tre koncerter i efteråret 2017.

KUFs høringssvar:
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Det nye initiativ kan vi kun støtte op om, men da ansøgningen vedrører 2018 bør 

den ikke belaste puljen allerede nu, men afvente behandling til tilskud kan gives af 

næste års kulturpulje.

I øvrigt er det også her problematisk i forhold til tilskudsreglerne, at foreningen 

allerede har modtaget en underskudsgaranti til et arrangement, og derfor -  i 

bedste fald -  kun er berettiget til én underskudsgaranti denne gang.

Fortsat sagsfremstilling til Fritidsudvalgets møde den 7. juni:

Administrationen har undersøgt reglerne for rytmiske spillesteder nærmere.

Et rytmisk spillested har ikke en definition, der går på fysiske rammer, men 

handler om, at fx en musikforening arrangerer et koncertprogram med musik af 

en høj kunstnerisk kvalitet, der strækker sig hen over året. Det er altså ikke et 

program for lokale amatørbands ej heller en koncertrække over en weekend, som 

har karakter af en festival.

I første omgang søger Musik Mellem Fjordene medfinansiering til at kunne søge 

Kulturstyrelsens pulje: Koncertvirksomhed 2018.

Puljen kan søges af musikforeninger, koncertforeninger og andre 

koncertarrangører. Stedet, i dette tilfælde Rejsestalden, som lægger hus til Musik 

mellem Fjordenes koncerter, behøver ikke have status af at være et rytmisk 

spillested for, at ansøgningen kan komme i betragtning til ovennævnte pulje.

Der er ansøgningsfrist den 2. oktober 2018, så det er en forudsætning for Musik 

Mellem Fjordene, at der er givet tilsagn om medfinansieringen inden da.

Der er 174.802 ler. til rådighed i Kulturpuljen samt 170.000 reserveret til
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underskudsgarantier.

Økonomi

Eventuelt tilskud skal finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes en beslutning.

Historik

Fritidsudvalget, 3. maj 2017, plet. 68:

Udsat til august, idet administrationen bedes undersøge reglerne for rytmiske 

spillesteder.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Beslutning

Ansøgningen imødekommes med 17.000 ler. af budget 2017 under forudsætning 

af, at foreningen modtager støtte fra Statens Kunstfond. Imødekommes 

ansøgningen ikke af Statens Kunstfond, skal støttemidlerne fra Kulturpuljen 

tilbagebetales.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).
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• VS: Ansøgning om tilskud fra kulturpulien

• Ansøgning om støtte til Musik mellem Fjordene 2018

• Høringssvar til kulturpulien. april 20171

86 Venskabsbvsamarbeidet

Sagsfremstilling

Venskabsbysamarbejdet.

Frederikssund Kommune har en række venskabsbyer i Europa.

Den formelle kontaktperson for venskabsbyerne er borgmesteren i de respektive 

kommuner.

Frem til budgetvedtagelse 2017 var der en såkaldt venskabsbypulje, som blev 

administreret af Fritidsudvalget. Ved budgetaftalen 2017 blev puljen nedlagt.

Fritidsudvalget ønsker en formel drøftelse af, om man ønsker fortsat at være en 

del af venskabsbysamarbejdet.

Frederikssund kommune har følgende venskabsbyer:

Land Byer Aktiviteter

England Ramsgate og Somerset Musikskolen besøgte i 

2013 Ramsgate

Polen Kowory
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Spanien Catoira En vikingeinteresseret 

besøgte i 2013 

Frederikssund

Finland Sibbo Er en del af Foreningen 

Norden og Frederikssund 

Kommunes nordiske 

samarbejde hvor hver 

kommune er vært to år i 

træk med et hhv. 

administrativt og 

forening norden fokus.

Sverige Kumla og Mjolby Kumla en del af 

Foreningen Norden og 

Frederikssund Kommunes 

nordiske samarbejde hvor 

hver kommune er vært to 

år i træk med et hhv. 

administrativt og 

forening norden fokus.

Norge Aurskog-Fløland Er en del af Foreningen 

Norden og Frederikssund 

Kommunes nordiske 

samarbejde hvor hver 

kommune er vært to år i 

træk med et hhv. 

administrativt og 

forening norden fokus.

Ifølge rækkefølgen for værtskabet i den Nordiske venskabsring, er det er 

Frederikssund Kommune vært i 2018 for besøg af administrationen fra Sibbo, 

Kumla og Auskog-Høland og i 2019 for medlemmer af Foreningen Norden i de tre 

respektive kommuner.
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Økonomi

Økonomi bemærker, at budgettet til venskabsbysamarbejdet er nedlagt fra og 

med budget 2017, hvorfor eventuelle udgifter til fortsat venskabsbysamarbejde 

skal finansieres inden for Fritidsudvalget eksisterende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning om fortsat deltagelse i venskabsbysamarbejdet. 

Beslutning

Udvalget beder administrationen undersøge i hvilket omfang, at kommunale 

institutioner og foreninger samarbejder med venskabsbyerne, samt hvorvidt 

andre kommuner har udviklet deres samarbejde med venskabsbyer. Sagen 

genoptages senest i oktober.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

87 Kommissorium kulturhusstrateai oa arranaementspulie

Lovgrundlag

Budgetaftalen 2017.

Sagsfremstilling
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Med udgangspunkt i følgende budgetvedtagelse:

"Det ønskes, at administrationen fremlægger en samlet plan for organisering og 

drift af kulturhusene og evt. snitflader til bibliotekernes aktivitetstilbud. Der 

forudsættes en øget effektivisering på driften af kommunens kulturhuse svarende 

til ca. 0.5 mio. ler. fra 2018. De midler skal bruges til at skabe endnu mere kultur for 

byens borgere. Det forudsættes, at Fritidsudvalget i første halvår 2017 har 

besluttet en plan, der frigiver ressourcer til nye kulturaktiviteter i kommunen."

har Fritidsudvalget onsdag den 3. maj 2017 besluttet, at:

1. I 2018 etablerer kulturhusene Elværket, Rejsestalden, Langes Magasin samt bibliotekerne en 

fælles arrangementspulje, der samlet skal bidrage med de 500.000 kr., som i budgetaftalen er 

øremærket mere kultur.

Bibliotekerne skal således lægge 150.000 kr., Rejsestalden 85.000 kr. og Elværket 100.000 kr. 

De resterende 165.000 kr. lægges i puljen som kapitaliseret arbejdskraft med henblik på at 

skabe kultur for pengene.

2. Inden der træffes endelig beslutning, sendes oplægget til i høring i KUF samt de respektive 

bestyrelser til behandling på Fritidsudvalgets junimøde.

3. Administrationen udarbejder et forslag til kommissorium, tids- og procesplan for

arrangementspuljen samt den fremtidige organisering med henblik på en kulturhusstrategi. Idet 

udvalget forudsætter, at kulturhusstrategien tager højde for vederlagsfri adgang for de frivillige 

foreninger.

Administrationen har indhentet høringssvar fra KUF samt de respektive 

bestyrelser. Fløringssvarene er vedlagt som bilag.

Desuden er der udarbejdet et kommissorium, som også indeholder tids- og 

procesplan. Dette er også vedlagt som bilag.
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Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning

Udvalget beder lederne af de tre kulturinstitutionerne revidere kommissoriet med 

udgangspunkt i institutioners forskellige perspektiver. Tidsfristen for 

vederlagsfriadgang ændres til januar 2019.

Sagen behandles igen i august 2017.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

• Kulturhuset Rejsestaldens høringssvar til Kultur oo fritid 1

• høringssvar Elværket 2Amai2Pi7 o 2

• høringssvar fra KUF Mai2 Pi7 1

• Kommissorium for arrangementspulie og kulturhusstrategi juni 2017 

88 Frederikssund Svømmehal - påbud om vilkår

Lovgrundlag

Bekendtgørelsen om Svømmebadesanlæg med videre og disses vandkvalitet.
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Sagsfremstilling

Ny "Bekendtgørelse om svømmebadsanlæg med videre og disses vandkvalitet" 

træder i kraft i. juli 2017 gældende for indendørs svømmebade på mindst 25 meter 

og en vandtemperatur på 34C eller mindre.

For Frederikssund Kommune er dette relevant for Slangerup Svømmehal og 

Frederikssund Svømmehal. Flvad angår Slangerup Svømmehal, opfyldes kravene i 

den nye bekendtgørelse ved gennemførelse af den igangsatte ombygning. Flvad 

angår svømmehallen i Frederikssund opfyldes kravene på sigt ved opførelsen af 

den nye svømmehal i Idrætsbyen. I perioden frem til den nye svømmehal tages i 

brug, kan Frederikssund Svømmehal fortsat bruges såfremt, Byrådet giver 

svømmehallen påbud om ændrede eller nye vilkår.

I det følgende beskrives kommunens mulighed for at påbyde ændrede eller nye 

vilkår til et godkendt svømmebadsanlæg:

Kommunalbestyrelsen har som tilsynsmyndighed en generel hjemmel til at 

meddele de fornødne påbud om afhjælpning, hvis der findes mangler ved 

kvaliteten af et svømmebadsanlægs bassinvand, returskyllevand eller øvrige 

hygiejniske forhold, jf. jr 5, stk. 2 i svømmebadsbekendtgørelsen.

Fljemlen i s 5, stk. 2 kan kommunalbestyrelsen således anvende til at påbyde 

ændrede eller nye vilkår over for et givent svømmebadsanlæg. Flensigten med 

påbuddet kan bl.a. begrundes med, at svømmebadsanlægget skal leve op til de 

kvalitetskrav eller driftskrav svømmebadsbekendtgørelsen stiller.
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I tilfælde hvor et svømmebadsanlæg ikke lever op til kravene i bekendtgørelsen, 

har kommunalbestyrelsen mulighed for at give et påbud med vilkår, hvor 

vilkårene bør fastsætte bestemte rammer for, hvordan svømmebadsanlægget 

skal opfylde de gældende kvalitetskrav i svømmebadsbekendtgørelsen.

Disse vilkår kan bl.a. være, men er ikke begrænset til, overholdelse af en tidsfrist, 

skærpet myndigheds kontrol/tilsyn, midlertidigt nedsætte kapaciteten af badende 

gæster eller indstilling af badning indtil forholdene i bassinvandet opfylder 

kvalitetskravene. Det udstedte påbud bør altid indeholde en overordnet tidsfrist 

for efterkommelse.

Med udgangspunkt i ovenstående har Frederikssund Kommune fået udarbejdet 

notat fra COWI, med anbefalinger til vilkår i et påbud til en fortsat og 

tidsbegrænset drift af Frederikssund Svømmehal. Notatet er vedlagt som bilag.

Det er administrationens anbefaling, at de vilkår notatet beskriver, stilles som 

påbud til Frederikssund Svømmehal.

Opsummeret beskriver vilkårene, at der maximalt må være 90 personer i vandet 

pr. time, at frekvensen på returskyl fordobles samt, at frekvensen for måling af 

TFIM-værdier tredobles.

Forventet afleveringstidspunkt på den nye svømmehal i Idrætsbyen er den 21.06 

2019. Derefter skal anlæggets ibrugtagning forberedes af Frederikssund 

Idrætsanlæg, og endelig skal de foreninger, der skal bruge svømmehallen, flytte 

deres aktiviteter fra den nuværende Frederikssund Svømmehal til den nye 

svømmehal. På baggrund af dette anbefaler administrationen af tidsrammen for 

drift af Frederikssund Svømmehal med påbud bliver frem til i. oktober 2019.
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Økonomi

Økonomi: Eventuelle merdriftsudgifter som følge af påbuddet skal finansieres 

inden for Fritidsudvalgets eksisterende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Der gives påbud om vilkår beskrevet i bilag for fortsat drift af Frederikssund Svømmehal.

2. Påbuddet er gældende fra 1. juli 2017 til 1. oktober 2019.

Beslutning

Anbefales.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

• Anbefalinger fra CQWI ano. skærpede vilkår til Frederikssund Svømmehal 

8q Udvidelse af erstatningsbane på Bieravei

Sagsfremstilling

Fritidsudvalget besluttede under punkt 44 den 8. marts 2017 at etablere rullegræs 

på den nuværende grusbane på Bjergvej. Formålet er at skabe en midlertidig 

erstatningsbane til ORI-Fodbold, i perioden indtil idrætsbyen står klar.
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Med rullegræs på det nuværende grusareal vil fodboldbanen få dimensionerne 98 

m x 65 m. DBU stiller som krav til fodboldbaner til n-mandskampe, at baner skal 

være 105 m x 68 m. Som ejer af anlægget har Frederikssund Kommune søgt og 

fået dispensation til banen med dimensionerne 98 m x 65 m. Dispensationen 

gælder for bestemte rækker til og med oktober 2019. Dispensationen fra DBU er 

vedlagt som bilag.

ORI-Fodbold rettede efterfølgende henvendelse til Frederikssund Kommune med 

ønske om, at banens dimensioner udvides mest muligt. Flvis muligt til de officielle 

DBU dimensioner.

Administrationen har efterfølgende gennemgået mulighederne for baneudvidelse 

med ORI-Fodbold. På baggrund heraf har ORI-Fodbold fremsendt ønsker til 

udvidelse af banens dimensioner til helst 103 m x 68 m, hvis dette ikke er muligt til 

målene 102 m x 68 m. Flenvendelsen er vedlagt som bilag.

Administrationen har indhentet tilbud på udvidelse af banens dimensioner fra 

Amager Rullegræs, der blev valgt til at lægge rullegræs på grusbanen.

Amager Rullegræs har udarbejdet tilbud på henholdsvis:

1. etablering af fodboldbane med dimensionerne 102 m x 68 m

2. opsætning af nye boldfagernet

3. etablering af fodboldbane med dimensionerne 103 m x 68 m

Tilbuddene bliver præsenteret for udvalget på mødet.

Fritidsudvalget har mulighed for at støtte ansøgningen gennem midlerne i
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idrætsfacilitetspuljen.

ORI-Fodbolds adgang til fodboldbanerne på Ådalens Skole Syd er blevet forlænget 

frem til uge 42, 2017, da arbejdet med at byggemodne boldbanerne ikke begynder 

tidligere.

Beslutter Fritidsudvalget at gennemføre udvidelse af dimensionerne på 

erstatningsbanen på Bjergvej, kan udvidelsesarbejdet gennemføres samtidig med, 

at der lægges rullegræs på.

At ORI-Fodbold kan fortsætte sine aktiviteter på Ådalens Skole Syd giver bedre tid 

til erstaningsbanens etablering. Dermed kan rullegræsset bedre slå rødder, og 

banen vil dermed være mere holdbar, når den tages i brug i foråret 2018.

Økonomi

Der blev på mødet den 8. marts 2017 afsat 0,400 mio. ler. fra idrætsfacilitetspuljen 

til erstatningsbaner til ORI som endnu ikke er anvendt. Ydermere resterer der 

fortsat 0,302 mio. ler. på idrætsfacilitetspuljen som ikke er udmøntet til konkrete 

projekter, samt yderligere 0,150 mio. ler., hvis det besluttes at lægge 

mindreforbruget fra projektoplæg vedr. idrætscenterdannelse i Jægerspris tilbage i 

puljen.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning
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Følgende blev sat til afstemning:

Udvalget accepterer tilbud på udvidelse til 102 m x 68 m samt opførelse af 

boldfangernet mod syd.

For stemte: Morten Skovgaard (V), Anne-Lise Kuhre (A), Kenneth Jensen (A), 

Jesper Wittenburg (A) og Inge Messerschmidt (O).

Imod stemte: Tom Lysgaard (E).

Tom Lysgård (E) stemmer imod, idet han støtter idrætsrådets indstilling.

Forslag tiltrådt.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

Banedispensation.pdf 

Erstatningsbane QRI-FQDBQLD:


